
Però ja  des del principi la in
fluència  dels dos partits pri
mers no solam ent ha an a t 
m invant, sinó que  am b dó s  han  
q u ed a t virtualm ent e s c o m 
brats d e l m a p a  polític vila llon- 
guí, fins el punt que, a  les d a 
rreres e leccions  m unicipals de  
l’any 1991, solam ent s’hi p re 
sentà CDC, a m b  vostè al front. 
Quines han estat, p er a  vostè, 
les raons d e  tal d a v a lla d a ?

—  Jo, a Vilallonga, era cone
gut. La gent ja  coneixia  les meves 
línies d ’actuació. Sempre que hi 
hagueren plans, aquests s ’execu
taren. Els altres presentaven m ol
tes idees, moltes alternatives, 
però poques de viables i serioses. 
La gent, d ’això, se n’adona. Crec 
que la causa més im portant pot 
ésser aquesta.

— Bé, p arlem  d e  fets. És e v i
dent que, des que  vostè és a l
c a ld e , V ila llonga s’ha m udat 
d e  cam isa . Q u e d a  lluny aque ll 
poble atrotinat, vell i pobre . En 
canvi, avui en  ten im  un altre, 
am b  els carrers enquitranats, 
am b  g a ireb é  totes les cases  
noves o arran jades, a m b  unes 
m agnífiques instal·lacions es
portives i, fins i tot a m b  un 
càm p in g  que, qüestions d ’es
tè tica  a  part, constitueix un 
dels eixos d e  la d in àm ica  
e co n ò m ic a  m unic ipal. C o m  
exp licaria  als nostres lectors  
aquesta  notòria evolució?

—  Mira, amb tot això hem suat 
molt. Aquests pobles gaudeixen 
de pocs ingressos, i cal «trincar» 
molt per a procurar cobrir els 
pressupostos. I el problema 
queda increm entat quan el m uni
cipi té altres nuclis per a atendre. 
Semblaria que hi hauria d ’haver 
ajuts i subvencions per a cada un 
d ’ells, per part de les adm inistra
cions i altres institucions. En 
canvi no és així. Els ajuts i sub
vencions que ens arriben estan 
contemplats per tota l’àrea m uni
cipal, al marge que aquesta cons

ti d ’un sol nucli o de varis. És evi
dent que el poble ha quedat can
viat. Això comporta molts esfor
ços, i, sobretot, cal posar-hi molta 
il·lusió. Sense il·lusió tampoc no 
es fan les coses. I a més, en el 
meu cas, m ’ha representat impo
sar un gran sacrifici a la meva fa 
mília. Però, ve ient com està el 
nostre poble ara, tot ha valgut la 
pena.

— Parlant d e l càm p in g  i 
sense qüestionar, c o m  he dit, 
la seva im portànc ia  e c o n ò m i
c a  per a  la vila , l’A juntam ent 
no s’ha proposat m ai arbitrar 
mesures per a  reduir l’im p acte  
am biental?

—  Hi ha projectes de plantar-hi 
arbres, una part dels quals es van 
portant a terme cada any. A part, 
les tendes es col·loquen a la part 
contrària a la carretera. A part de 
tot això, els del càmping són gent 
molt civilitzada. Ho tenen molt net 
i procuren que, sobretot els es
pais verds no es deteriorin.

— Temps enrera  hom  v a  dir 
que l’A juntam ent vilallonguí 
v e ia  a m b  bons ulls la planifi
c a c ió , p rom oció  i construcció  
d ’una m acrourban ització  a  les 
planes d ’en  V inardell. Fins i tot 
e m  consta que l’e sm en tad a  
entitat m unicipal que  vostè 
presideix a p re ta v a  perquè  
aquesta  “m egàpolis» fos inc lo 
sa en  les normes subsidiàries 
que actu a lm en t s’estan re d a c 
tant. Q uè  hi ha  d e  veritat en  
tot això?

—  De m om ent no hi ha res de 
tot això. Sembla que hi ha gent 
que es mou, però de clar no hi ha 
res. De totes manares podria 
ésser un projecte viable, sempre i 
quan es fes seriosam ent i tenint 
en compte les possibles repercus
sions ambientals.

— Una part im portant d e  vi- 
lallonguins considera que  
vostè ha estat un bon a lc a ld e . I

fins i tot n ’hi ha alguns que  el 
consideren el millor a lc a ld e  
d e  la història d e l seu pob le. 
Però la seva  gestió ha estat 
d u ram ent c riticad a  des d ’a l
tres pobles del seu m unicipi, 
c o m  Tregurà i A b e lla , que  l’a 
cusen d ’escom brar solam ent 
c a p  a  V ila llonga, deixant-los  

en el m és absolut a b a n d ó . 
C o m  els respondria?

—  Ja he dit abans que tots els 
ajuntam ents que tenim  sota la 
m ateixa adm inistració més d ’un 
nucli hem de repartir més, i, a 
cada un els queda menys diners. 
Tenim  més pressupost amb els 

mateixos recursos per a cobrir-lo. 
Hi ha gent que això no ho entén. 
De totes m aneres convido la gent 
de Tregurà i Abella que facin un 
simple inventari i mirin bé el que 
tenien i el que tenen. No s ’hi val 

a fer demagògia.

— L’erm ita  d e  la M are  d e  
Déu dels Dolors se ’n v a  a  
terra. No hi pensen fer res per 
a  evitar-ho?

—  Aquesta erm ita és de propie
tat privada, i hauríem de dir-ho a 
la família Pasturet, originària d ’A
bella, que en són els amos. De 
totes maneres l’A juntam ent sem 
pre estarà al costat del que es 
faci en bé d ’ella.

— I per a c a b a r , d igu i’m  
q u e lc o m  d e  «El Pont Nou».

—  És una gran iniciativa, tot i 
que alguna vegada s ’hi han fet al
gunes afirm acions gratuïtes que 
no corresponen exactam ent amb 
la realitat. Sempre he vist amb 
molt bons ulls qualsevol iniciativa 
cultural a la Vall. Totes poden 
com ptar amb l’A juntam ent de V i
lallonga.

— Moltes gràcies.
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